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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Lantos Lajos Csaba, energiaügyi miniszter 

Az interpelláció címe: "Mégis kinek az érdeke a nukleáris biztonság lazítása?" 

Ismét azt látjuk, hogy az önmagát nemzetinek nevező kormány mintha Magyarország biztonságánál
fontosabbnak tartaná egy másik nemzet ügyeit.

Abban  egyetértünk,  kormánypárti  képviselőtársaim,  hogy  alapvetően  fontos  az  országunk
biztonsága. Csak mi, zöldek nem pont azt értjük biztonság alatt, mint önök. Úgy gondoljuk, hogy a
biztonság  központi  eleme  a  környezeti  biztonság,  így  például  a  klímaadaptáció,  megújuló
vízkészleteink megőrzése, vagy éppen a nukleáris biztonság.

 

A Párbeszéd – ZÖLDEK ellenzi az atomenergiát, mert súlyos környezeti kárral járó, mérhetetlenül
drága, bizonytalan megtérülésű és nagyon veszélyes energiaforrásnak tekintjük. Ugyanakkor abban
egyet kellene mindannyiunknak érteni, hogy ha már sor kerül az alkalmazására, akkor annak úgy
kell  történnie,  hogy  a  biztonsági  szempontok  mindenek  fölött  álljanak.  Ezért  is  tartjuk
megdöbbentőnek, hogy a kormány a Paks 2 beruházás érdekében éppen az engedélyezési szabályok
jelentős lazítására készül.

 

A kormány motivációja, frusztrációja persze érthető.  2014-ben állapodtak meg a paksi bővítésről, –
ehhez képest kilenc év alatt az alapozásig sem jutottak el. Elsősorban azért, mert a Roszatom nem
volt  képes  engedélyezésre  alkalmas  terveket  benyújtani.  Ezt  a  kormány  eddig  is  igyekezett
különféle  trükkökkel  elleplezni.  Azonban  ez  a  mostani  lépés  –  az  engedélyeztetés  kockázatos
felgyorsítása és az Országos Atomenergia Hivatal ellenőrző funkcióinak súlyos gyengítése - minden
képzeletet alulmúl.

 



Az atomenergiáról szóló törvény társadalmi vitára bocsátott módosítása szerint az engedélyeztetési
folyamatban  létrehozzák  a  „bejelentés  tudomásulvételi  eljárást”  és  az  „eltérés  bejelentés
tudomásulvételi  eljárást”.  Ezek  célja  „a  2.  és  3.  biztonsági  osztályba  sorolt  rendszerek,
rendszerelemek  gyártását,  beszerzését  érintő  bejelentés  tudomásulvétele  és  eltérés  bejelentés
tudomásulvétele”.

 

Vagyis  amit  az  Országos  Atomenergia  Hivatal  eddig  érdemben  vizsgált,  és  jóváhagyott  vagy
elutasított, azt mostantól csak tudomásul venni lesz joga, a kérelmező által beadott dokumentáció
alapján.  Méghozzá  példátlanul  rövid,  a  szokásos  40-től  150  napig  terjedő  helyett  15  napos
határidővel. Hosszabbítási és hiánypótlási lehetőség nélkül.

 

Hol  is  ne  lazítsunk  az  engedélyezési  folyamatokon,  az  alapos  szakmai  protokollokon,  mint  a
nukleáris biztonság terén, ugyebár?

Hogy mi lesz ennek a következménye? Az, hogy az OAH vagy felteszi a kezet,  és “tudomásul
veszi”, amit a Roszatom elé tol, vagy egyértelmű nemet mond, – ha van hozzá mersze. Eddig nem
volt.  A szakmai  kontroll  a  projektben  eddig  a  nyílt  konfliktus  helyett  a  nagyon  is  indokolt
időhúzásra játszott. Erre mostantól nem lesz lehetősége.

Vagyis az Országos Atomenergia Hivatal  helyett  a  Roszatom dönti  majd el,  mekkora nukleáris
kockázat vállalható Paks 2 nem megfelelő minőségű megoldásaival.

Kérem, szíveskedjék válaszolni.

Önök szerint hazánk érdeke a nukleáris engedélyeztetés lazítása?
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